
PROTOKÓŁ NR V/10 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 29 grudnia 2010 r. 
 
Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Otwieram V sesję rady gminy Kostomłoty. 
Witam radnych powiatowych, kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów oraz 
radnych. W dzisiejszej sesji uczestniczy 15 radnych. Stwierdzam, że wszystkie podjęte 
dzisiaj uchwały są prawomocne.  
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Odczytam proponowany porządek obrad: 
 
Proponowany porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji nr III/10 w dniu 10.12.2010 r. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. Informacje i komunikaty. 
7. Wnioski i zapytania. 
8. „15 minut dla wyborców”. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2010. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy Kostomłoty na rok 2011:  
a). odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
b). odczytanie opinii RIO o przedłożonym projekcie budżetu, 
c). przedstawienie stanowiska Wójta wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii RIO, 
d). odczytanie opinii stałych Komisji Rady Gminy, 
e). przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji, 
f). głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 
12. Sprawy bieżące.  
13. Zakończenie obrad V sesji Rady Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Po pkt. 9 wnioskuję o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot 
wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego. Dalsze punkty ulegną 
przesunięciu. Otrzymaliście państwo przed sesją projekt uchwały. Była ona omawiana 
dzisiaj na  komisjach. Czy są jeszcze inne propozycje? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem 
wniosku o rozszerzenie porządku obrad, proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów, 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Kto jest za przyjęciem rozszerzonego 
porządku obrad, proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że porządek obrad został  
przyjęty jednogłośnie.  
 
Porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji nr III/10 w dniu 10.12.2010 r. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
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6. Informacje i komunikaty. 
7. Wnioski i zapytania. 
8. „15 minut dla wyborców”. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2010. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków, 
które nie wygasają z upływem roku budżetowego.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy Kostomłoty na rok 2011:  
a). odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
b). odczytanie opinii RIO o przedłożonym projekcie budżetu, 
c). przedstawienie stanowiska Wójta wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii RIO, 
d). odczytanie opinii stałych Komisji Rady Gminy, 
e). przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji, 
f). głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 
13. Sprawy bieżące.  
14. Zakończenie obrad V sesji Rady Gminy.  
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Do chwili obecnej  nie wpłynęły żadne  
uwagi do protokołu nr III/10 w dniu 10.12.2010 r. Przyjmuję, że protokół został przyjęty.  
 
Ad. 4. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Proszę Wójta o przedstawienie informacji o 
działalności w okresie między sesjami. Proszę Panie Wójcie. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni i Goście 
przedstawiam sprawozdanie z działalności Wójta za okres od dnia 7.12.2010 r. do dnia 
22.12.2010 r. 
 
1. Inicjatywy uchwałodawcze w sprawie: 

- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2010, 
- wieloletniej prognozy finansowej, 
- budżetu gminy Kostomłoty na rok 2011. 

2. Podpisanie aktów notarialnych na przejęcie gruntów, dróg i mieszkań z ANR (II 
tura). Muszę powiedzieć,  że wszystkie 14 lokali, o których mówiliśmy wcześniej i 
podejmowaliśmy decyzję z szanowną radą, co do przejęcia, zostało przejętych aktem 
notarialnym. Jeśli chodzi o nieruchomości o dużej powierzchni (dot. to 1 ha w  obrębie 
geodezyjnym Chmielowa, przy obecnej świetlicy i 1 ha w obrębie geodezyjnym 
Mieczków - Wichrów z przeznaczeniem pod boisko). Przejęliśmy też 4 nieruchomości 
pod przepompownię, z wyjątkiem Piersna, gdzie jest hipoteka na Grucie, który 
chcieliśmy przejąć. Jeśli chodzi o Ramułtowice i Lisowice, gdzie mamy duże 
powierzchnie do przejęcia, to w ubiegłym tygodniu został opublikowany plan 
zagospodarowania przestrzennego dotyczący Lisowic i wejdzie w życie 30 dni od dnia 
opublikowania. Będziemy czynić starania o negocjacje, celem wyodrębnienia może nie 
całości, ale przynajmniej w zakresie potrzebnym do realizacji na tej działce, gdzie jest 
w planie uchwalone na cel sportowo-rekreacyjno-kulturalny i starania  celem przejęcia 
parku w Ramułtowicach. To są te dwie nieruchomości, na których nam bardzo zależy, a 
które nie zostały do tej pory przejęte.  
3. Udział w konkursie gminnym „Mam talent”. Dziękuję organizatorom i uczestnikom.  
4. Udział w Powiatowym Zarządzie OSP. Nakreślone zostały najważniejsze zadania na 
przyszły rok i ustalono ważne terminy dla jednostek. 
5. Udział w Walnym Zebraniu ARAW, włączenie do ARAW Milicza i Dobromierza. 
Agencja prowadzi dużo ciekawych inicjatyw m.in. w zakresie gospodarki odpadami.   
6. Udział w aglomeracyjnym spotkaniu dotyczącym gospodarki odpadami pod 
patronatem prezydenta Wrocławia.  
7. Odebranie przedmiotowego zabezpieczenia umowy o dofinansowanie projektu 
„Budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w miejscowości Samborz, gmina 
Kostomłoty w związku z upływem 5 lat od dnia zawarcia umowy. 
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8. Odebranie certyfikatu i tytułu Gmina Fair Play. Z Dolnego Śląska gmin było 
kilkanaście.  
9. Udział w Forum Ekonomiczno-Społecznym. 
10. Podpisanie umowy z bankiem na udzielenie kredytu długoterminowego. O 
rozstrzygnięciu pani skarbnik informowała na poprzedniej sesji. 
11. Udział w spotkaniach wigilijnych. Dziękuję za zaproszenia.  
12. Zorganizowanie spotkania z najemcami lokali przyjętych od ANR. Z 14 
zaproszonych zgłosiło się tylko 6. Postanowienie było tylko jedno, bo nie można było 
się porozumieć, skoro nie było wszystkich, że będziemy organizować spotkania na 
miejscu, tak, żebym mógł państwu przedstawić na następnej sesji lub komisjach 
uzgodnienia dotyczące remontów lub ewentualnie sprzedaży. Z rozmów, które miały 
miejsce z tymi 6 rodzinami wynika, że osoby są zainteresowane wykupieniem tych 
lokali na zasadach, jakie zostaną omówione. Nie ukrywam, że są szanse uzyskania 
drobnych pieniędzy na remonty wewnątrz lokalu, natomiast mniejsze szanse na 
remonty dachu, a ta potrzeba we wszystkich tych budynkach istnieje.  Warunkiem 
remontu dachów jest również partycypacja w kosztach tych, którzy są już 
właścicielami. Spotkania, które będziemy organizować na miejscu będą również się 
odbywać z udziałem mieszkańców, którzy już te lokale wykupili, po to, żeby zawrzeć 
porozumienia co do dalszych losów przejętych od Agencji mieszkań.  
13. Utrzymanie przejezdności dróg gminnych. Dziękuję za wszystkie telefony, ponieważ 
sytuacja zmienia się z godziny na godzinę. Bardzo dużo zastanawiamy się nad tym, czy 
długo jeszcze możemy ciągnąć utrzymywanie przejezdności na wszystkich drogach. Na 
pewno będziemy podtrzymywać zamknięcie drogi Piotrowice-Paździorno. Już jest 
zamknięta droga Czechy-Rakoszyce. Zastanawiamy się nad innymi odcinkami dróg. 
Jeśli takie decyzje zapadną, to będą one wiązały się tylko z tym, że nie ma sesnsu 
odśnieżania. Bardziej skupimy się na tym, żeby młodzież mogła dojechać do szkół i na 
pewno będziemy walczyć z drogą chmielów-Wilków, bo ona skraca dojazd autobusów z 
okolic Karczyc. O zamykaniu dróg będziemy informować sołtysów. Utrzymanie 
przejezdności drogi do Pustynki i Osieczyny – praktycznie codziennie wysyłamy tam 
ciężki sprzęt, ponieważ obie równiarki uległy uszkodzeniu. Proszę o wyrozumiałość. 
Proszę również pamiętać, że godziny pracy tych maszyn są duże i też w budżecie swoje 
odzwierciedlenie musi to znaleźć. Musimy spojrzeć również na to ze strony finansowej.   
14. Praca w gminnym zespole ds. spełnienia wymogów nowej ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach. Projekt nowej ustawy dotyczy gospodarki odpadami 
oraz zobowiązań polskiego kraju wobec Unii Europejskiej. Przy wyborach sołtysów będę 
państwu przedstawiał rozwiązania, które miałyby pozwolić naszej gminie płacić duże 
opłaty za nie wywiązywanie się z odpowiedniego postępowania z odpadami 
komunalnymi. Stąd też będzie moja prośba do mieszkańców, aby zwiększyć czujność, i 
żeby te rozwiązania, które zostaną przyjęte przez zespół wdrożyć w życie. Dzisiaj za 
wcześnie mówić o szczegółach. Dzisiaj sygnalizuję tylko, że taki zespół pracuje. Na 
wdrożenie będziemy mieli rok 2011. Będziemy musieli również wraz z radą 
podejmować działania w kierunku akceptacji, opiniowania projektów gospodarki 
odpadami wojewódzkimi i powiatowymi, tak żeby potem przenieść to na grunt gminy.  
15. Rozwiązanie umowy na 26/UG/2009 na opracowanie MZP dla terenu położonego w 
obrębie Kostomłoty. Nie było zgody ministra na odrolnienie tych gruntów. Jest bardzo 
trudno uzyskać zgodę na odrolnienie, zwłaszcza, jeśli gmina posiada tereny  
przemysłowe, które do tej pory nie znalazły zagospodarowania. Mimo tego, że tam był 
inwestor, to niestety minister gruntów nie odrolnił. Prowadzimy postępowanie decyzji 
lokalizacji solarów na tej działce. Będzie wydawana decyzja o warunkach zabudowy, 
ponieważ planu zagospodarowania przestrzennego nie będziemy mogli uchwalić ze 
względu na nieodrolnienie tych terenów.   
16. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- przeprowadzenia inwentaryzacji, 
- aktualizacji dokumentacji systemu przetwarzania danych w dziale Księgowości UG 

Kostomłoty, 
- zmiany zarządzenia nr 454/10 Wójta Gminy Kostomłoty z dnia 27 października 2010 

r. w sprawie nabycia nieruchomości  (sprostowanie nr działki w Jarząbkowicach z 
przeznaczeniem pod przepompownię ścieków), 
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- zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu w Środzie Śląskiej w sprawie ustalenia 
rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych, działających na terenie Powiatu 
Średzkiego. Moje stanowisko było negatywne w stosunku do propozycji. Uważałem, ze 
jedna powiatowa apteka, ta sama powinna mieć dyżur cały czas w dniach wolnych od 
pracy i święta tak, żeby dostęp był w miarę dobry, i żeby mieszkańcy byli zorientowani, 
która to apteka. Wiem, że postępy w tej sprawie są i zdaje się, że aptekarze dogadali się 
w tej kwestii.   

- określenia regulaminu pracy Komisji Konkursowej powołanej do rozpatrzenia ofert 
złożonych w ramach konkursu na realizację zadań publicznych z zakresu 
upowszechniania kultury fizycznej i sportu przez organizacje pozarządowe i inne 
podmioty prowadzące działalność pożytku publicznego w roku 2011. 

17. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• wycinki drzew – 2 
• nadania numeru porządkowego nieruchomości - 1 
• działalności gospodarczej – 5 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 3 
• środowiskowych uwarunkowań zgody na realizację przedsięwzięcia - 1 
Ponadto: 
• przyjęto 12 wniosków o wydanie dowodu osobistego 
• wydano 14 dowodów osobistych 
• wydano 5 zaświadczeń o prowadzeniu działalności gospodarczej. 

 
 
Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział podatków)  
w okresie od 04.12.2010r. do 20.12.2010r. 
 

 
Liczba ogółem 
 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 10 

2.  Decyzje dotyczące podatku  
14, w tym: 

a. ustalające wysokość łącznego zobowiązania podatkowego 
(nakazy) 5 

b. zmieniające wysokość łącznego zobowiązania podatkowego 
(przypisy/odpisy) 9 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 1,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =1 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 1, z tego: 
Odmowne = 0 
Pozytywne = 1 

c. umorzenia Liczba ogółem = 3, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywna w części =1 
Pozytywne = 2 

    d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem = 0, z tego: 
 Odmowne = 0 
 Pozytywne = 0 

 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są pytania do sprawozdania?  
 
Józef Osowski – Pan był uprzejmy wspomnieć o inwestorach. Chciałem zapytać, czy w 
gminie jest osoba, która zajmuje się sprowadzaniem, szukaniem inwestorów. Czy może 
to jest zakres Komisji Budżetowej, czy wójta.  
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Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Ja długo zastanawiałem się nad utworzeniem stanowiska 
ds. pozyskiwania inwestorów w naszej gminie. Decyzja jest taka. To stanowisko na 
pewno przydałoby się, ale z uwagi na inne potrzeby nie ma takiego stanowiska. Pytanie, 
czy inne gminy, które uzyskały sukces ekonomiczny, czy pozyskały inwestorów, takie 
stanowisko miały. Do pozyskiwania nie, do obsługi tak. Wobec tego, kto pozyskiwał tych 
inwestorów? Często zatrudniano firmy zewnętrzne, płatne. U nas się tak złożyło, że takie 
potrzeby nie było. Właściciel gruntu, zainteresowany znalezieniem inwestora prowadził 
działania pozyskiwania inwestorów. Natomiast my, o czym szanowną radę informowałem, 
nie mamy do dzisiaj zdjętej blokady ze sprzedaży ziemi przy autostradzie. Jedynie 
przekazujemy informację co do położenia tych gruntów, klasy, utrudnień, dogodnień. 
Również szanowna rada 3 lata temu podjęła dwie uchwały, które są zachęcające. 
Nazywamy je uchwałami: pomocy regionalnej i pomocy deminimis, które mogą zwolnić 
nawet w przypadkach, kiedy inwestor zatrudni powyżej 50 pracowników lub też wybuduje 
halę o powierzchni przekraczającej 1 ha, prowadzą do zwolnienia podatku nawet do 
300% w ciągu 5 lat. Z tego też powodu pani zatrudniona w promocji przygotowuje oferty 
do ARAW, Agencji Współpracy Gospodarczej, Stowarzyszenia Dolny Śląsk w Unii 
Europejskiej. Uczestniczymy również  tragach przedsiębiorców i przygotowujemy oferty, 
które są przedstawiane tam instytucjom. W ten sposób wzbudzamy zainteresowanie. Nie 
narzekamy na  brak zainteresowania inwestorów. Natomiast narzekamy na brak oferty 
działek dla nich, ponieważ Agencja ma zaplanowaną sprzedaż. Na przełomie  roku 
obiecano mi w GDDKiA o zdjęciu tej blokady. W tej chwili były dostępne na obszarze 
agencyjnym  2 działki (jedną kupił pan Bisek, i działka sąsiednia). Natomiast tego 
stanowiska w gminie nie ma i nie przewiduję w najbliższym czasie, żeby zatrudnić osobę. 
Natomiast jeśli pojawi się inwestor, bardziej potrzebne jest stanowisko do obsługi.    
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ponieważ będą się odbywały spotkania z 
najemcami mieszkań przejętych od ANR-u bardzo bym prosiła, aby w spotkaniach 
uczestniczył sołtys i radny z danej wsi. Po tych zebraniach będziemy pracować nad 
sprzedażą, to i w radzie będzie łatwiej, jeśli radni będą zorientowani.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są jeszcze pytania do sprawozdania? 
Nie widzę.  
 
Ad. 5. 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła odczytał sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
(sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są pytania do przedstawionego 
sprawozdania? Nie widzę. Przechodzimy do punktu następnego.  

 
Ad.6. 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Są trzy ważne rzeczy. 
1. Zaproszenie dla sołtysów przesyła Arcybiskup Metropolita Wrocławski Marian 
Gołębiewski oraz Włodzimierz Chlebosz Członek Zarządu Województwa Dolnośląskiego na 
uroczystą mszę św. do Katedry we Wrocławiu w dniu 9.01.2011 r. Jeśli ktoś będzie chciał 
wziąć udział, to bardzo proszę zgłosić się najpóźniej do środy do Biura Rady. 
2. Pan starosta powiadamia, że 31.12.2010 r. apteka Malwa w Środzie Śl. będzie czynna 
do godziny 19.00, a w dniu 1.01.2011 r. apteka „Orchidea” od 10.00 do 22.00. Jest to 
trudny okres, bo wszystkie instytucje mają obowiązek przejść ze stawki  22% na inną. 
Prosiłbym przesłać tą informację do wszystkich sołtysów. 
3. Mam prośbę do sołtysów. Chcielibyśmy rozliczyć fundusz sołecki i zamknąć rok. 
Faktury muszą wpłynąć do 30.12.2010 r. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Dostaliście państwo odpowiedzi na wnioski 
złożone na poprzedniej sesji. Czy są zastrzeżenia? Nie widzę. Czy są jakieś wnioski i 
zapytania? Nie widzę.  
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Ad. 8. 
Eugeniusz Lipowczyk – Chciałem przekazać informację o kontraktowaniu usług na rok 
2011. W tej chwili trwa kontraktowanie. Jeśli chodzi o ZUM w Kostomłotach, to 
zakontraktowaliśmy praktycznie wszystkie usługi, które do tej pory świadczymy, i 
rehabilitację, i specjalistkę, za wyjątkiem ortopedii. Ortopedia została odrzucona z uwagi 
na wymóg posiadania w budynku rentgena. To jest urządzenie nie możliwe w naszych 
warunkach praktycznie do kupienia. Najmniej kosztuje ok. 600.000 zł. Jest nadzieja na 
dodatkowy konkurs dla świadczeniodawców, którzy nie spełniają tego wymogu. Będą one 
kontraktowane po niższej cenie. Zakontraktowane świadczenia są na poziomie roku 
poprzedniego. Mówię o stronie finansowej. Możemy się cieszyć, że mamy te umowy do 
podpisania. Są złożone trzy oferty na nowe rodzaje świadczeń. Z nowych mamy 
zakontraktowaną poradnię endokrynologiczną. Wszystkie są we Wrocławiu i jedna w 
Kostomłotach. Złożona jest jeszcze oferta na reumatologię (jest raczej pewne, że 
zostanie otwarta) i poradnie chorób cukrzycy.  Chciałem też zwrócić się do szanownych 
radnych, sołtysów z terenu północno-wschodniego naszej gminy, z prośbą o 
rozpropagowanie informacji przekazanych tutaj przeze mnie odnoście ośrodka zdrowia, 
że mamy tak szeroki zakres świadczeń. Mamy bardzo dobrą bazę. Dokupiliśmy w 
ostatnim okresie dużo sprzętu – na 250.000 zł. Mamy aparat USG, który wykonuje już 
badania, sprzęt do badania słuchu. Za 80.000 zł dokupiliśmy sprzęt rehabilitacyjny. Baza 
jest wyśmienita. 80% lekarzy, to są lekarze z Wojskowego Szpitala we Wrocławiu. Są to 
specjaliści wysokiej klasy, niejednokrotnie z dwoma, trzema specjalnościami. Jest to 
kadra najwyższej jakości i z doświadczeniem klinicznym. Bardzo zachęcam. Jest ośmiu 
internistów od godz. 7.00 do 18.00. Nie ma takiej drugiej przychodni. Warto korzystać, 
bo naprawdę usługi są na wysokim poziomie i jest ich dużo. Przy okazji chciałem życzyć 
wszelkiej pomyślności w życiu osobistym i zawodowym.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Myślę, że będę wyrazicielem wszystkich państwa i 
serdecznie podziękuję panu dyrektorowi za ten trud, który podejmuje w podniesieniu 
standardów usług i za wiadomość o zakontraktowaniu endokrynologii. To naprawdę 
wielkie wyróżnienie. Myślę, że tutaj  ta staranność w podejściu do tematu przyniosła 
efekty. Chciałbym jeszcze podkreślić, że stowarzyszenie ze Środy Śl. przekazało 30.000 zł 
na sprzęt. To też uznanie nas wszystkich i  podziękowanie, że nasz ośrodek jest 
wspierany poprzez stowarzyszenie powiatowe, bo tak naprawdę stowarzyszenie wspierało 
poprzednio szpital, który  w tej chwili jest prywatny. W związku z tym, bardzo 
dziękujemy, że stowarzyszenie swoją sympatię przeniosło na nasz ośrodek. Tutaj trzeba 
zrobić wielką kampanię na rzecz pozyskania większej liczby pacjentów. Zwracam się  
gorąca prośbą i będę chciał to robić na wszystkich spotkaniach przy okazji wyborów 
sołtysów. Pan dyrektor przygotowuje dla mnie cały wykaz i ja będę te dane przedstawiał 
na zebraniach po to, żeby naprawdę uświadomić bezsens korzystania z ośrodków 
wrocławskich skoro tutaj jest krócej, i w naszej gminie. Jeśli już mamy dokonywać 
wyboru i zmienić swoje często przyzwyczajenia to prosiłbym o wspólną pracę, radnych 
sołtysów. Żebyśmy wspólnie zrobili wielką robotę i żebyśmy mogli sobie powiedzieć za 
rok, że mamy ośrodek, który ma dużo pacjentów.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – To, że jest ośrodek zdrowia, to cieszy. 
Natomiast największy problem, to kwestia dojazdu. I z tym musimy się najpierw uporać, 
żeby ci mieszkańcy mogli korzystać z usług świadczonych w Kostomłotach. Ale myślę,  że 
to jest zakres prac, jakie będziemy podejmować w radzie i prze pana wójta.  
 
Stanisław Wicha - Pani przewodnicząca, szanowni radni, szanowni goście. Z okazji 
zbliżającego się nowego roku składam serdeczne życzenia noworoczne, zdrowia, 
wszelkiej pomyślności dla was, dla waszych rodzin. Panu wójtowi dużej kasy w gminie. 
Chciałem panu wójtowi podziękować za życzenia z tytułu, że zostałem radnym 
powiatowym już IV kadencję. Co mnie tam poruszyło. Pan wójt dosadnie napisał, że 
radny powinien dbać o zrównoważony rozwój powiatu. To mnie bardzo cieszy, bo 
przeczytałem to i pierwsza sesja w powiecie, i tego zrównoważonego rozwoju dalej nie 
ma. A zrównoważony rozwój polega na tym, że przedstawiciele poszczególnych rad 
uczestniczyli w pewnych władzach m.in. w zarządzie. Jeszcze jak wójt był radnym 
pierwszej, drugiej kadencji to był priorytet, że  każdej gminy musiał być ktoś w zarządzie 
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powiatu. Poprzednia kadencja nie wyszła, następna też, teraz ta aktualna nie wyszła. Z 
tego wynika, że układy, układziki są ważniejsze niż to uczestnictwo. Bo ze Środy jest 
trzech członków zarządu,  Udanina jest jeden i z Miękini jest jeden.  Ta równowaga jest 
zachwiana. No, ale stało się, jak się stało. Jeśli chodzi o drogi, to wiem, że droga 
Mieczków - Osiek jest nieprzejezdna. Jutro mamy sesję, będziemy rozmawiać, będziemy 
się pytać.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – W powiecie odbyło się zarządzanie kryzysowe. Brałem w 
nim udział osobiście i ustaliliśmy, że fadroma od pana Biska będzie wykorzystana i sobie 
poradzi ze śniegiem, który zlodowaciał na tej drodze. Dostałem upoważnienie do wysłania 
sprzętu na koszt powiatu. Nie da się tego zrobić żadnym inny sprzętem.  
 
Karol Stafiński - Czy powiat nie myślał o płotkach, które kiedyś były bardzo modne. Może 
można by było do nich wrócić. U nas w gminie też o  tym porozmawiamy, ale tu akurat 
chodzi o drogi powiatowe.  
 
 
Stanisław Wicha - Zarząd na pewno będzie rozważał tą ewentualność. Tylko płotki 
zniknęły w latach, kiedy nie było zim. Natomiast już drugi rok zima pokazuje nam co 
potrafi. Na pewno będzie rozpatrywana taka możliwość. Będziemy dyskutować, żeby to 
jakoś przyszłościowo, te najgorsze miejsca m.in. Zabłoto-Jenkowice występuje taki 
odcinek, gdzie cały czas zasypuje. Będziemy rozmawiać i na przyszły rok może się 
znajdzie rozwiązanie.  
 
Iwona Ryszka – Ja mam prośbę, żeby informacje dotyczące ZUM ukazały się w 
Biuletynie, bo na pewno na zebraniu nie będzie wszystkich mieszkańców.  
 
Eugeniusz Lipowczyk – Ja mam przygotowanych kilkanaście egzemplarzy informacji z 
harmonogramem godzinowym wszystkich poradni. Z chwilę to zostawię do wiadomości, a 
już w Biuletynie będzie to konkretnie opisane, i jeszcze w innych materiałach. Chciałem 
jeszcze przeprosić, bo pan wójt zauważył i mnie wyręczył odnośnie wsparcia od 
Stowarzyszenia w Środzie Śląskiej, w kwocie 30.000 zł. Dzisiaj kurier przywiózł ostatnią 
paczkę ze sprzętem i ostatnią fakturę. Nastąpi uroczyste przekazanie sprzętu i na pewno 
wtedy wymienię z nazwy ten sprzęt i ten temat nie zostanie pominięty, i zapomniany. 
Przepraszam, że o tym zapomniałem.  

Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś chciałby zabrać głos. Nie widzę.   

Ad. 9. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2010. 

 
  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Projekt uchwały był omawiany na  
  wspólnej Komisji. Proszę o opinię Komisji Budżetowej. 
 

Zofia Heller-Sypek – Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie 
opiniuje projekt budżetu gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Wnioskuję, aby nie odczytywać projektu 
uchwały w całości. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za nie odczytywaniem projektu 
uchwały? 

  Kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 
  Kto się wstrzymał – 0 głosów 

 
  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała plan po zmianach.  
  
  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –  Otwieram dyskusję. Czy ktoś chciałby  
  zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania.  
  Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
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  Kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 
  Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała Nr V/21/10 w 
sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2010 została podjęta jednogłośnie.   
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wykazu niezrealizowanych kwot wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego.  

   
Zofia Heller-Sypek – Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie  
opiniuje projekt uchwały.  

 
  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy są pytania do  
  projektu uchwały? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem  
  projektu uchwały? 
  Kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 
  Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała nr V/22/10 w   
  sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków, które nie wygasają z  
  upływem roku budżetowego została podjęta jednogłośnie. 

 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej. 
 
Zofia Heller-Sypek – Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie  
opiniuje projekt uchwały.  
 

  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Uwagi RIO zostały  
  naniesione. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Przystępujemy do  
  głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
  Kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 
  Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 

Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała nr V/23/10 w 
sprawie  wieloletniej prognozy finansowej została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Do projektu zostały naniesione uwagi RIO. 
Projekt był również omawiany na komisjach.  
a).  
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Kto jest za tym, żeby nie odczytywać całej 
uchwały budżetowej, proszę o podniesienie ręki. 

  Kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 
  Kto się wstrzymał – 0 głosów 

 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Proszę o głos, jeśli są 
jakieś wnioski. 
 
Marian Fita – Ja mam zastrzeżenia co do punktu przeznaczającego środki na przyszły rok 
w rozdz. 616 – 20.000 zł na wykonanie projektu na drogę w miejscowości Piotrowice. To 
jest za szkołą. Uważam, że  środki te, w tak trudnym okresie, można przeznaczyć na coś, 

 8



co jest bardziej potrzebne i istotne, a tu wykonać ekspertyzę, czy jest potrzebne 
wykonanie projektu drogi, czy może wystarczy zrobić odwodnienie tego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –Składa pan wniosek formalny o przeniesienie 
20.000 zł z inwestycji do rezerwy. Ja wobec tego składam drugi wniosek, żeby utrzymać 
zaplanowane wydatki w tej samej pozycji. Natomiast rada gminy ma pełne uprawnienia 
zmieniać budżet w trakcie roku. Jeżeli za te pieniądze będzie można wykopać rów, czy 
zrobić jakiekolwiek zadanie i załatwić temat, to wtedy zastanowimy się w trakcie roku, 
czy to zadanie będzie realizowane w formie projektu, czy wykonania robót, ale żeby 
utrzymać to zadanie w tym budżecie. W związku z tym, że pana  wniosek był pierwszy 
proszę o przegłosowanie wniosku panna radnego, czyli wykreślenie tego zadania z 
budżetu, a wprowadzenie tych pieniędzy do rezerwy. Kto jest za wnioskiem pana 
radnego? 

  Kto jest za  - 8 głosów za 
  Kto jest przeciw – 6 głosów 
 

Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik –Te pieniążki zostaną przeniesione do rezerwy 
do momentu wydania opinii, ekspertyzy. Wobec powyższego zmieni nam się w uchwale § 
5, rezerwa budżetowa zostaje powiększona do kwoty 48.000 zł.W załączniku nr 2 
zwiększamy rozdział rezerwy, a zmniejszamy wydatki w dziale 600. Czy sa jeszcze jakieś 
zmiany. Nie widzę. 
 
b). 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Proszę panią skarbnik o odczytanie opinii 
RIO. 
 
Elżbieta Czarnota Skarbnik Gminy odczytała uchwałę nr V/169/2010 Składu 
Orzekającego RIO we Wrocławiu z 15 grudnia 2010 r. w sprawie opinii o przedłożonym 
przez wójta gminy Kostomłoty projekcie uchwały budżetowej Gminy Kostomłoty na rok 
2011 wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi. 
 
c). 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Proszę pana wójta o przedstawienie 
stanowiska. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Pragnę poinformować szanownych radnych, że te uwagi, 
które w swojej opinii RIO zawarła dotyczące projektu uchwały budżetowej zostały 
uwzględnione i naniesione poprawki. Państwo to już w materiałach macie. Jeśli chodzi 
natomiast o sprawę wieloletniej prognozy finansowej, to już pani skarbnik na komisji o 
tym informowała. Jestem zobowiązany przekazać, jak zostały zrealizowane uwagi 
dotyczące projektu budżetu. W całości zostały uwzględnione i naniesione poprawki.  
 
d,e).  
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Zaczniemy od Komisji Budżetu, Finansów i 
Rozwoju Gospodarczego. 
 
Zofia Heller-Sypek – Nie wpłynęły żadne opinie negatywne na temat projektu budżetu. W 
związku z tym Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju gospodarczego opiniuje pozytywnie 
projekt budżetu na 2011 r.  
 
Jan Leszczyński – Komisja Rolnictwa po uczestniczeniu w dwóch posiedzeniach wspólnych 
pozytywnie opiniuje projekt budżetu na 2011 r.  
 
Karol Stafiński – Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska pozytywnie 
opiniuje projekt budżetu na 2011 r.  
 
Iwona Ryszka – Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku pozytywnie 
opiniuje projekt budżetu na 2011 r.  
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f). 
  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Przystępujemy do głosowania nad  
  projektem uchwały budżetowej. Przegłosowaliśmy, że nie odczytujemy uchwały. Kto jest  
  za przyjęciem projektu uchwały (z naniesioną poprawką)? 
  Kto jest za  - 15 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 
  Kto się wstrzymał – 0 głosów 
 

Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała nr V/24/10 w 
sprawie  budżetu gminy Kostomłoty na 2011 rok została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 13. 
Zofia Heller-Sypek – Przypomnę radnym o oświadczeniach majątkowych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Do 30 grudnia radny obowiązany jest 
przedstawić oświadczenie majątkowe. I wykazuje w oświadczeniu majątek uzyskany na 
dzień złożenia oświadczenia.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik oraz wójt gminy złożyli życzenia noworoczne 
dla wszystkich osób zgromadzonych na sesji oraz ich rodzin. 
 
Kazimierz Buba - Pani przewodnicząca, wysoka rado i panie wójcie. Serdecznie dziękuję 
za życzenia. Ja również w imieniu własnym i kolegi Marka składam państwu serdeczne 
życzenia. Dużo sukcesów w pracy samorządowej, społecznej, zadowolenia z tego, 
uznania przez nasze społeczeństwo i również wszystkim wam i rodzinom w życiu 
osobistym życzę dużo zdrowia, pomyślności w nowym roku i też sukcesów. Dziękujemy 
bardzo za zaproszenia na sesje.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Na moje ręce wpłynęły również gratulacje i 
życzenia dla całej rady od Gimnazjum w Kostomłotach, SP w Kostomłotach, Zum w 
Kostomłotach, Związku Gmin Wiejskich, UMiG w Środzie Śl., posła Marka Skorupy, posła 
Dawida Jackiewicza. Za życzenia dziękujemy serdecznie.  
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Kończymy obrady V sesji.  
 
Obrady trwały od godz. 14.00 do godz. 15.33 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Anna Orzechowska 
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Załącznik nr 1 
 
 
 

SPRAWOZDANIE WÓJTA 
z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty 
podjętych na IV sesji w dniu 14.12.2010 r. 

 
1. Uchwała nr IV/16/10 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 
2010. 
Plan po zmianach: 
- dochody budżetu gminy 20.668.281,78 zł 
- wydatki budżetu gminy 23.792.508,782 zł. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz do RIO we Wrocławiu. 
  
2. Uchwała nr IV/17/10 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Kostomłoty Nr 
LVII/316/10 z dnia 26 października 2010 r. w sprawie podatków i opłat 
lokalnych na rok 2011. 
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 
 
3. Uchwała nr IV/18/10 w sprawie zarządzenia wyborów do organów samorządu 
mieszkańców wsi. 
Opracowywany jest terminarz zebrań wiejskich w sołectwach na terenie gminy.  
 
4. Uchwały nr IV/19/10 w sprawie zmiany uchwały nr XLV/230/09 Rady Gminy 
Kostomłoty z dnia 16 grudnia 2009 r. w sprawie zmiany Statutu Gminy 
Kostomłoty. 
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 
 
5. Uchwały nr IV/20/10 w sprawie zmiany uchwały Nr LVIII/328/10 Rady 
Gminy Kostomłoty z dnia 9 listopada 2010 r. w sprawie określenia zasad i trybu 
udzielania dotacji z budżetu Gminy Kostomłoty na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków, sposobu jej rozliczania i kontroli oraz postępowania z wnioskiem o 
udzielenie dotacji.  
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 
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